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               MESTO SPIŠSKÉ VLACHY  

                     M E S T S K É    Z A S T U P I T E Ľ S T V O  
                      VI. VOLEBNÉ OBDOBIE  

 

____________________________________________________________________________________      
 

 
Z Á P I S N I C A   

 
napísaná dňa 22. júla 2014 na 31. riadnom zasadnutí Mestského zastupiteľstva, 

uskutočnenom v Galérii Mestského úradu v Spišských Vlachoch. 
 
 

Primátor mesta otvoril a viedol 31. riadne zasadnutie Mestského zastupiteľstva, na ktorom 
privítal poslancov MsZ a ostatných prítomných. Konštatoval, že na začiatku zasadnutia MsZ bolo 
prítomných 7 poslancov a že MsZ je uznášaniaschopné. 
 
Prítomní:  
Primátor:  Ľubomír Fifik  
Poslanci: ThLic. Ľubomír Baloga, Mgr. Vladimír Baloga, Rastislav Kicko – prišiel o 

15,55 hod., Pavol Kičin, Ing. Michal Kiššák, František Pikla, Ing. Jozef 
Repaský, Ing. Ladislav Šterbinský 

Hlavný kontrolór: Ing. František Stanislav HKM – ospravedlnený 
Zapisovateľka: Mgr. Mária Dzurillová 
Neprítomní:    Tomáš Celec, Mgr. Monika Koperdáková, Ing. Radoslav Leščani - 
                                    ospravedlnení 
Ďalší prítomní:         podľa prezenčnej listiny 
Začiatok rokovania:  15,30 hod. 
Ukončenie rokovania:   18,30 hod. 
 
 
Priebeh rokovania:    
 

K bodu 1: Otvorenie - voľba návrhovej komisie 
  

          Za overovateľov zápisnice primátor mesta určil poslancov Ing. Jozefa Repaského                             
a Ing. Ladislava Šterbinského. Za zapisovateľku Mgr. Máriu Dzurillovú.  
       Za predsedu návrhovej komisie navrhol poslanca Ing. Michala Kiššáka, a za členov návrhovej 
komisie poslancov Mgr. Vladimíra Balogu a  Pavla Kičina. 
 

Hlasovanie o zložení návrhovej komisie: (za 5, proti 0, zdržal sa 2, nehlasoval 4): 
za:                 ThLic. Ľubomír Baloga, Mgr. Vladimír Baloga, Pavol Kičin, Ing. Michal Kiššák,   
                      František Pikla,              
zdržal sa:      Ing. Jozef Repaský, Ing. Ladislav Šterbinský                 
nehlasoval:   Tomáš Celec, Rastislav Kicko, Mgr. Monika Koperdáková, Ing. Radoslav Leščani 
                 
Mestské zastupiteľstvo uznesením č. 376/VI/2014 schválilo navrhnuté zloženie návrhovej komisie. 
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K bodu 1: Otvorenie – Návrh programu rokovania 
 

Pavol Kičin – navrhujem doplniť program o bod „Situácia v Materskej škôlke“. 
 

Primátor – v rámci diskusie bude situácia prerokovaná. 
 

Návrh programu rokovania uvedený v pozvánke bol schválený bez ďalších pripomienok. 
 

Hlasovanie o návrhu programu rokovania: (za 7, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 4): 
za:                  ThLic. Ľubomír Baloga, Mgr. Vladimír Baloga, Pavol Kičin, Ing. Michal Kiššák,   
                       František Pikla,  Ing. Jozef Repaský, Ing. Ladislav Šterbinský                     
nehlasoval:   Tomáš Celec, Rastislav Kicko, Mgr. Monika Koperdáková, Ing. Radoslav Leščani 
          
Mestské zastupiteľstvo uznesením č. 377/VI/2014 schválilo navrhnutý program rokovania MsZ               
bez pripomienok. 
 
 
Schválený program rokovania: 
 

  1. Otvorenie.                                         
  2. Voľby do orgánov samosprávy mesta 2014 

− určenie počtu volebných obvodov, 
− určenie počtu poslancov MsZ na obdobie 2014-18, 
− určenie rozsahu výkonu funkcie primátora. 

  3. Diskusia. 
  4. Záver. 
  
 
K bodu 2: Voľby do orgánov samosprávy mesta 2014 
 

Primátor – predseda NR SR vypísal voľby do orgánov samosprávy obcí na deň 15.11.2014. MsZ 
v rámci príprav týchto volieb musí podľa právnych predpisov na nové volebné obdobie určiť počet 
volebných obvodov v meste a počet volených poslancov v týchto obvodoch a rozsah výkonu 
funkcie primátora.  
     Podklady k tomuto bodu máte predložené aj v písomnej forme. Navrhujem, aby aj v budúcom 
volebnom období, t.j. pre roky 2014 – 18 malo MsZ 11 poslancov, ktorí by sa volili v jednom 
volebnom obvode a výkon funkcie primátora bol tak ako doteraz, t.j. 1.  
     Počas volieb budú vytvorené 3 volebné okrsky s rozdelením jednotlivých ulíc do okrskov tak 
ako to bolo počas predchádzajúcich volieb. Aj volebné miestnosti ostávajú tie isté, t.j.  MsÚ –  
Galéria, ZŠ Komenského 6 – jedáleň a pavilón C.  
     Ak máte iný návrh, resp. kto inú víziu, nech sa páči páni poslanci. 
 

František Pikla – bude sa hlasovať za každý návrh zvlášť? 
 

Primátor – ako chcete, môžeme aj za každý zvlášť. 
 

Mgr. Vladimír Baloga –  je to určené zákonom. Môžeme však určiť iba 9 alebo 11 poslancov? Počet 
poslancov musí byť nepárny? 
 

Ing. Michal Kiššák – podľa zákona môžeme mať 9 – 11 poslancov. Je na nás aký počet schválime. 
 
Primátor – ak nie sú pripomienky, či iné návrhy dávam hlasovať za všetky tri body spoločne. 
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Hlasovanie o príprave volieb do orgánov mesta: (za 7, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 4 ): 
za:                  ThLic. Ľubomír Baloga, Mgr. Vladimír Baloga, Pavol Kičin, Ing. Michal Kiššák,   
                       František Pikla,  Ing. Jozef Repaský, Ing. Ladislav Šterbinský                     
nehlasoval:   Tomáš Celec, Rastislav Kicko, Mgr. Monika Koperdáková, Ing. Radoslav Leščani. 
   
Mestské zastupiteľstvo uznesením č. 378/VI/2014 schválilo pre volebné obdobie 2014 – 18, že vo 
voľbách do orgánov samosprávy mesta vo voľbách konaných dňa 15.11.2014 sa bude voliť 11 
poslancov MsZ v jednom volebnom obvode a že rozsah výkonu funkcie primátora bude 1. 
 
 
 

K bodu 3: Diskusia  
 

Mgr. Vladimír Baloga – priestor za bytovkou na ulici 9. mája o ktorý mal záujem pán Malíček sme 
zamietli. Je to škoda, pretože aspoň by sa mal o to kto starať. 
 

Primátor – Stavebná komisia tento návrh zamietla. 
 

Ing. Michal Kiššák – potom by mesto muselo vyhovieť ostatným. 
 

František Pikla – Komisia odporučila, aby priestor bol využívaný, ale bez žiadnych oplotení. 
 

Pavol Kičin – ohľadom Mlynskej ulice ma oslovil pán Vladimír Kandra. Je tam potrebné ešte 
navoziť zeminu alebo lomový kameň. 
 

Primátor – viem o tom, myslím si, že lepšie by to bolo zaliať betónom. 
 

Pavol Kičin – A múrik? 
 

Primátor – To už je stavba, tam musí byť stavebné konanie, zameranie a atď. 
 

Pavol Kičin – a ohľadom chodníka? 
 

Primátor – máme 10 000 € v rozpočte, v rámci možnosti by sa to malo dať  do poriadku. 
 

Pavol Kičin – Na Cintorínsku ulicu bol nasypaný štrk, ale nepomohlo to. Stále sa tam vytvárajú 
veľké kaluže, je potrebné tu vodu stiahnuť. 
 

Primátor – odporúčam, aby stavebná komisia na tvári miesta posúdila čo sa dá s týmto problémom 
robiť. Odvodnenie daného pozemku sa musí urobiť odborne. 
 

František Pikla – Ak by tam bola kanalizácia, vodu by bolo možné odviesť kanálom. 
 

Primátor – tam treba robiť dve potrubia, aj na splaškovú aj na dažďovú vodu. 
 

Pavol Kičin – Je potrebné sa s tým konečne zaoberať. 
 

Primátor – Isto si pamätáte, ako pri silných dažďoch tiekla voda prúdom po ceste okolo Jarnej ulice, 
vyriešilo sa to rôznymi odrážkami a voda už netečie takým silným prúdom. Nech sa na to pozrie aj 
stavebná komisia. 
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Pavol Kičin – Ohľadom Domu smútku ma oslovili pozostalí, ktorí nedávno robili pohreb svojmu  
príbuznému, sťažovali sa na neporiadok, ktorý tam počas pohrebu bol, vraj tam boli ohorky z 
cigariet a miestnosť bola neuprataná. Upratali ju až po ich upozornení. 
 

Primátor – Je to vážne, poprosím, aby sme listom upozornili firmu, ktorá ma na starosti Dom 
smútku, aby dbali na poriadok a dôstojnosť pri konaní pohrebu. 
 

František Pikla – Ešte  k tej vode na Cintorínskej ulici, ak by sa osadila drenážna rúra ako na 
Kukučínovej? 
 

Ing. Michal Kiššák – Spodná voda z cintorína nesmie nikam odtekať! 
 

Primátor – Nedá sa spodná voda z cintorína napájať do tokov a odpadu. 
 

František Pikla – Aspoň stiahnuť dažďovú vodu niekde do potoka. 
 

Ing. Michal Kiššák – A kde sa to má vypustiť? 
 

Primátor – Skúsme, aby sa na základe dnešných pripomienok tomu venovala stavebná komisia. Čím 
skôr zvolať komisiu a navrhnúť možné riešenia. 
 

Ing. Jozef Repaský – Mostík pri Jilemnického ulici je sústavne poškodzovaný, nedalo by sa to 
oplechovať použitím plechov zo starého mosta? 
 

Ing. Michal Kiššák – Čakali sme na stanovisko povodňovej komisie, pretože sme ho zahrnuli do 
povodňových škôd. Takže by to malo byť urobené plechom. 
 

ThLic. Ľubomír Baloga – zastavili ma bývajúci z bytovky na 9. mája 15, že po výmene okien na 
bytovke nie sú urobené vysprávky okien. 
 

Primátor – V rámci rozpočtu boli vyčlenené peniaze na zateplenie podchodu i na stierky. Dobre, 
pozriem sa na to. 
 
Primátor – nech sa za mnou zastaví dotyčný nájomník. Nevedel som o tom, dáme  to do poriadku 
prípadnou reklamáciou práce. 
 

ThLic. Ľubomír Baloga – Psičkári sa ma pýtali prečo sa zvýšila daň za psa v minulom roku, keď sa 
nič pre psičkárov v meste nerobí. Nie sú koše ani vrecká na exkrementy, chodia psíkov venčiť a 
nevedia ako sa majú zabezpečiť. 
 

Primátor – Mesto v tomto roku už 2x riešilo odchyt túlavých psov a ich umiestnenie do útulkov, kde 
sa platí za umiestnenie psa poplatok. Koše a vrecká síce boli plánované, ale v tohoročnom rozpočte 
sa s nimi nerátalo, hoci daň bola zvýšená v minulom roku. Aj v tomto období máme v meste 
problém s túlavými psami. Mesto to rieši odchytom a umiestnením do útulkov. 
 

PhDr. Viera Novotná – dňa 2.6.2014 sme dostali vyrozumenie o rozpočte MŠ. Je potrebné riešiť 
rozpočet MŠ, lebo schválený nám vydrží na 10 mesiacov. Ani po diskusiách sa                      
rozpočet nezmenil. Máme vyše 3 000 € dlh, ďalej sa tak nedá. Písala som list v mene svojom, v 
mene rady školy, rodičovského združenia, ak mesto nedá finančné prostriedky, nemienim niesť  
trestnú zodpovednosť. Ďalej nerozumiem, prečo bol rozpočet znížený o 35 000 €, boli návrhy 
spájania sa so ZŠ, či trieda na požiarnej zbrojnici, nič nie je dotiahnuté do konca. Prosím o 
jednoznačné stanovisko, aby škôlka mala finančné prostriedky na pokrytie všetkých svojich  
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nákladov. Mrzí ma, že primátor nezvolal zastupiteľstvo. Iniciovali sme stretnutie na 26.6.2014, 
prišli aj rodičia. Dostala som príkaz šetriť na nadčasoch. To sa dotklo aj prevádzky. Rodičia boli 
pobúrení. Prosím Vás páni poslanci zaujmite stanovisko, lebo prevádzka v jeseni je ohrozená. 
Napísala som rodičom, že preplatky na stravu nebudeme akceptovať, lebo ak prší deti do škôlky 
neprídu a my máme všetko nakúpené.  
 

František Pikla – Mám tomu rozumieť tak, že ostatné školy dostanú financie a MŠ je ukrátená? 
 

PhDr. Viera Novotná – MŠ je originálna kompetencia. Ak ju chce mesto mať musí ju dofinancovať. 
 

Mária Lenártová – Znížil sa počet detí, hygiena to nedovolí, hygienické normy sa nedajú obísť. 
 

Ing. Michal Kiššák – Nebudem sa rozčuľovať. Je škoda, že ste neboli všetci poslanci na rade školy 
v júni. Netreba zavádzať poslancov p. riaditeľka. Máš pravdu, že MŠ je financovaná podľa 
normatív, t.j. na jedno dieťa. Mesto podľa týchto normatívov financuje všetky školské zariadenia 
rovnako. Aký je normatív, toľko školy dostanú. Ak vyžijú ostatné školy, musí s tým vyžiť aj škôlka. 
MŠ je samostatný subjekt. Kvôli novým hygienickým normám sa v apríli prijímalo o 25 detí menej, 
čo je oproti vlaňajšku o cca o 20 000 € financií menej. Vedela si p. riaditeľka už v apríli 2013, že 
dostaneš od 1.1.2014 o tých 20.000 € menej. 15. septembra 2013 si to aj oficiálne potvrdila aj 
v štatistike, tzv. EDU zbere. Aj napriek tomu si do konca roku 2013 neprijala žiadne úsporné 
opatrenia v škôlke.  Už v decembri 2013 si vedela, že v rozpočte na rok 2014 nedostaneš viac 
financií. Rozpočet sme schvaľovali v máji 2014. Ani za toto obdobie si neprišla so žiadnym 
návrhom na riešenie situácie. Čakala si neviem načo. Keď si zistila, že Ti horí pod nohami, začala si 
konať aj formou nátlakových akcií na vedenie mesta. Aj dnes tu hovoríš len o tom, čo má urobiť 
mesto, ale žiadny konkrétny návrh nie je predložený.  
     Pokiaľ ide o financie na prípravu jedla pre ZŠ 1-4, po dohode z minulosti sumu 22 590 € dávame 
MŠ, aby sme aj touto formou zlepšili financovanie MŠ. Na spoločnom sedení som povedal, že nikto 
nemá výhrady k úrovni výchovno-vzdelávaciemu procesu. Pri hľadaní úspor je treba sa zamerať na 
režijné náklady. Mesačne minimálne 25% detí nie je v škôlke. Pýtal som sa ako sa využíva 
pracovný čas v kuchyni, keď toľko detí chýba. Do dnešného dňa som nedostal uspokojivú odpoveď. 
Povedal som, že sa treba správať ako gazda. V rozpočte máte 2 800 € na doplnkové dôchodkové 
sporenie. Nie je povinné. Keď na to nemáš, prečo si takú kolektívna zmluva podpísala? Je potrebné 
tieto veci riešiť návrhmi. Škôlka ani mesto nie je výroba. Dostaneme istý objem peňazí, s ktorými si 
musíme vystačiť. Zopakujem ste samostatný právny subjekt, ktorý má riaditeľa a riaditeľ je 
zodpovedný za chod školy. 
 

PhDr. Viera Novotná – Je to slovo proti slovu, asi bude potrebný právnik aby určil kto zavádza. 
Prosím preštudujte si VZN o dotáciách. Prečo sa voláme originálna kompetencia? Preto lebo 
potrebujeme ešte dostávať. V decembri som maródovala, vtedy nebol čas. Prečo sme neboli 
informovaní ohľadom rozpočtu? Neexistuje vyfinancovať škôlku zo 171 000 €! Na sedení v MŠ, 
bolo povedaných toľko neprávd. Prevádzkový poriadok – ide asi o školský poriadok, ten máme 
zverejnený. Prepustili sme jednu kuchárku. 16.6.2014 sme mali mať pohovor na učiteľku, zatiaľ 
sme nevyberali, lebo sa mali zlučovať triedy. Návrhov máme milión! Škôlke hrozí konkurz. Nie, nie 
sme výroba. Nedali ste nám naviac cca 30 000 €, to nám predsa patrí, veď pre nich robíme. Dohodli 
sme sa s riaditeľkou ZŠ. Nehovorte, že nič pre riešenie problému nerobíme. 
 

Mária Lenártová – Nemohli sme prepustiť zamestnancov, lebo sme ich mali na dobu určitú, lebo by 
bolo nutné vyplatiť odstupné. Nemali sme výplatu, to je trestný čin. Zo zákona sa určuje výplatný 
termín, ktorý má byť uvedený v kolektívnej zmluve – dobre vo výnimočných prípadoch sa to dá 
zohľadniť, ale nie od januára. Vo výnimočných prípadoch do 30 dní. Dva mesiace sme nemali 
výplatu. Neviem či o tom páni poslanci viete. 



6 

 

PhDr. Viera Novotná – Ostáva nám 9700 € a zase nemáme na výplatu za jún. 
 

Primátor – V rámci stavu, ktorý je zapríčinený štátom a sprísnenými hygienickými normami v 
priestoroch kde v minulosti bolo 100 detí je teraz polovica. V rámci investícií mi nájdite jedno 
mesto alebo obec s počtom obyvateľov ako sme my, kde by sa toľko investovalo do škôlky za 
posledných 8 rokov. Všetko prechádzalo cez mestské zastupiteľstva, aby problém s kapacitou nebol. 
Sme opäť tu a normy sú sprísnené, aj prezident povedal, že chcú prispievať mamičkám, aby deti 
nedávali do MŠ. 
 

Pavol Kičin – Dotovalo sa z mesta tohto roku? 
 

Primátor – Áno, bližšie povie pán Kiššák.  Aby sa ušetrilo, jeden z návrhov bol prebúranie priečok v 
triedach a poníženie zamestnancov o dve ped. pracovníčky. Ďalej ako si povedala p. riaditeľka, že 
porozmýšľame s triedou na požiarnej zbrojnici. 
 

Pavol Kičin – Zbrojnica nevyhovuje, nie sú tam sociálky pre deti. 
 

Primátor – Opäť by to boli ďalšie náklady. 
 
František Pikla – Ponížil sa počet detí a chcete prijať ďalšiu učiteľku? 
 

PhDr. Viera Novotná – Jedna učiteľka  odchádza do dôchodku a chýba nám 30 000 €. 
 

Ing. Michal Kiššák – Originálna kompetencia, to sú peniaze na čistý chod MŠ. Do toho nie sú 
započítané stavebné úpravy, len bežná údržba a odchodné. Budova je majetkom mesta a vy ste iba 
správcovia. V roku 2013 bolo zapísaných 90 detí t.j. 153 000 €, v roku 2014 zapísaných 75 detí t.j. 
130 000 €. Dostali ste všetko do posledného eura, tak vy ako aj základné školy, CVČ či školský 
klub. Čo sa týka hmotnej núdze, výkon zabezpečuje MŠ, tak peniaze idú jej. Každá jedna škola má 
nárok na stavebné opravy, na ktoré jej môže zriaďovateľ poskytnúť. Suma 21 852 € určená pre ZŠ 
1-4 išla do MŠ, mesto môže peniaze podľa potreby rozdeliť. Koeficienty financovania  28,8 sa 
nezmenili ani vlani, ani predvlani, ale medziročný pokles je 15 detí. Z podielových daní je 
počítaných 57% pre všetky školy. Koľko na školy príde toľko školy dostanú. Každá škola dostane 
alikvôtnú časť toľko, koľko im patrí. V decembri sa vedelo aký bude systém, v septembri 2013 aký 
objem peňazí príde. Stojím si za tým, vidím chybu v riadení. 
 

PhDr. Viera Novotná – Čo urobilo mesto preto aby, táto situácia nenastala? Čo ste urobili, aby MŠ 
vyžila. My opäť môžeme prijať iba 75 detí. 
 

Ing. Michal Kiššák – Za čo berieš plat riaditeľky MŠ? 
 

Ing. Ladislav Šterbinský – Odpovedajte na otázku, čo urobilo mesto? 
 

Ing. Michal Kiššák – Mesto v 2011 sprevádzkovalo 2 triedy na SNP 38, aby sa kapacita detí 
neznížila, prišla však zmena hygienických noriem a v MŠ sa neurobili žiadne opatrenia. 
 

PhDr. Viera Novotná – Čítam zo zápisnice ,, Rada školy odporúča zriaďovateľovi riešiť kapacitu 
MŠ prístavbou“. Chceli sme pristavovať, ale mesto to riešilo po svojom a sprevádzkovalo iné 
priestory. Naše pripomienky sa vtedy do úvahy nebrali. Nakoniec je vinná riaditeľka. 
 

Ing. Ladislav Šterbinský – To boli prevádzkové náklady, výplaty si musíte vyriešiť vy. ZŠ tiež majú 
normy na žiaka. 
 
PhDr. Viera Novotná – Nie je to to isté! Škoda, že tu nie je kontrolór, aby to niekto vysvetlil. Je to 
škôlka mesta, nie Novotnej. 
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Primátor – Budova je mestská, sme zriaďovateľ, ty si bola úspešná vo výberovom konaní. 
 

PhDr. Viera Novotná – Ak si myslíš, že keď som na dovolenke, budem tráviť čas riešením 
problémov MŠ? 
 

Primátor – Riešime aby ste mali na výplatu. Dajte nám peniaze a je všetko vyriešené? 
 

Mária Lenártová – jediné čo máme je DDS, nemáme odmeny. 
 

Ing. Ladislav Šterbinský – Je to ťažký oriešok. Aj jedna aj druhá strana má pravdu. Áno MŠ treba 
pomôcť, ide aj o ľudí z mesta. Bojovali sme o to, aby sa škôlka kapacitne rozšírila. Ja by som 
navrhoval, aby sa urobil personálny audit. 
 

Ing. Michal Kiššák – Je urobený, robil ho kontrolór, keď bol na kontrole ešte v roku 2011, či 2012. 
 

PhDr. Viera Novotná – Viem, podľa personálneho auditu mám o jednu učiteľku menej. Musela by 
som 8 učiteliek prepustiť, aby som vyšla s tým rozpočtom čo máme. 
 

Ing. Ladislav Šterbinský – Sú dve možnosti: buď budeme šetriť alebo sa zvýši kapacita detí. 
 

PhDr. Viera Novotná – To nie je len na výplaty, nemáme ani na faktúry, prídu deti v septembri, ak 
nenájdeme spoločnú reč, tak neviem. 
 

Primátor – Máš vypracovaný personálny audit? Urobila ho firma? 
 

PhDr. Viera Novotná – Môžem si dovoliť firmu? Mám vlastný podľa platných zákonov.  
 

Ing. Michal Kiššák – personálny audit Ti povie, koľko potrebuješ pracovníkov na stav a podmienky, 
ktoré máš v terajších priestoroch.  
 

PhDr. Viera Novotná – Dobre aj to môžem urobiť. 
 

Ing. Michal Kiššák  - Ty si riaditeľka, s akým návrhom si ty prišla, aby sa daná situácia vyriešila? 
 

PhDr. Viera Novotná – Tu nepomôžu žiadne návrhy! 
 

Ing. Ladislav Šterbinský -Ty, ako riaditeľka, čo navrhuješ? 
 

Mária Lenártová – Rekonštrukciu MŠ. 
 

Ing. Ladislav Šterbinský – Sú tie návrhy na stole. 
 

PhDr. Viera Novotná – Nie sú, ale na čo keď nie sú financie. 
 

Ing. Ladislav Šterbinský – Daj návrh. 
 

PhDr. Viera Novotná – Prebúranie priečok v triedach a prístavba. 
 

Pavol Kičin – je možný odpredaj budovy MŠ v meste s tým, že  majiteľ by sa mohol nasťahovať až 
potom. Zbytočne sú dve budovy. 
 

Primátor – Najideálnejšie je mať zariadenie pod jednou strechou. Obec Žehra musí mať ZŠ. V 
priebehu pár rokov bude budova ZŠ na SNP 13 voľná. Pred ôsmimi rokmi som bol proti tomu, aby 
bola MŠ na SNP 1 – kvôli bezpečnosti detí, zlému parkovaniu atď., preto mesto investovalo do 
priestorov na SNP 38. Boli roky keď taká kapacita nebola potrebná. 
 

Mgr. Vladimír Baloga – Pred 3 rokmi o výstavbe kontajnerovej školy nebola ani reč. Tá budova je  
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najlepšie prispôsobená na MŠ. Aj čo sa týka sociálneho zariadenie. Neverím, že by sa nedalo 
pomôcť navýšením kapacity v ZŠ 1-4. Nedalo by sa 1-2 roky pomôcť? 
 

Ing. Ladislav Šterbinský – Ale deti budú medzi Rómami. 
 

PhDr. Viera Novotná – Nie je tam jedáleň, radšej investujme do terajšej budovy, je tam malý dvor, 
sú tam schody. 
 

Rastislav Kicko – Chodia tam rómske deti. 
 

Ing. Michal Kiššák – MŠ v budove ZŠ 1-4 je vízia. Podľa informácií od p. Hadušovského, obec 
Žehra už dostala peniaze na výstavbu kontajnerovej školy. Predpokladám, že do 2 rokov bude táto 
škola postavená. My môžme potom po novom roku už reálne plánovať využitie tejto budovy. 
Budova je prispôsobená na školské vyučovanie. Okrem sociálnej časti tam netreba robiť žiadne 
stavebné zásahy.  Druhá vec je, že vláda vyhlásila, že v jeseni majú byť poskytnuté ďalšie finančné 
prostriedky na financovanie MŠ a jaslí. Na prístavbu však vlastné financie nemáme. Rokoval som 
už aj s pánom Gubkom a p. Knatorovou ohľadom režijných nákladov. Počítame s tým, že sa od 
septembra zrobia radikálne personálne zmeny, čo sa týka ekonomiky v školstve mesta.. Hovorím o 
prevádzke, nie o výchovnom procese. 
 

Pavol Kičin – Bol už statik v škôlke? 
 

PhDr. Viera Novotná – Rozprávala som sa s pánom Michalkom, hovoril, žeby ten posudok urobil, 
ale či by hygiena súhlasila s takou formou prestavby. 
 

Pavol Kičin – To sa nestihne. 
 

Ing. Michal Kiššák – Hygiena sa nevyjadruje k technickým veciam, hygiena potrebuje štvoráky. 
 

PhDr. Viera Novotná – Hygiena nesúhlasí s úzkym priezorom. 
 

Rastislav Kicko – Tu sa bavíme o koľko sa zvýši kapacita deti. 
 

Primátor – Obidve triedy sa rozšíria, zvýši sa počet detí a zníži sa počet učiteliek. 
 

Pavol Kičin – Kedy chcela volať statika? 
 

Primátor mesta – Bol už oslovený. 
 

PhDr. Viera Novotná – Keď štát teraz navrhuje, či by nebolo lepšie to riešiť inak? 
 

Ing. Jozef Repaský – Jedno s druhým súvisí. Neviem, ale je to dobrá vec, ak by sa skúšali projekty. 
Možno by bolo schodné pomôcť so ZŠ, dočasne. 
 

Rastislav Kicko – Nebude spokojnosť rodičov. 
 

Primátor – Dve triedy po 22 detí, je potrebné nájsť priestor aby sa prijalo opäť 22 detí. Sú v okolí 
MŠ, ktoré ťahajú naše deti a aj peniaze. Najvhodnejšie riešenie podľa mňa je prebúranie priečok. 
Požiarna zbrojnica je ešte v riešení. 
 

PhDr. Viera Novotná – Do 15. septembra sa to nedá zvládnuť. 
 

Primátor – Hovoríš, že sa to nedá. 
 

PhDr. Viera Novotná – Všetky ekonomické veci sa musia dať na internet. Nedovolím si to bez 
statika. 



9 

 
 

František Pikla – Ak sa mu zaplatí, príde aj sobotu. 
 

Pavol Kičin  - Treba ísť do toho. 
 

František Pikla – Je to mestská budova, mali by sme to robiť my a urobiť osobitný zreteľ. 
 

Mgr. Vladimír Baloga –  Sú na to 10 200 € na papieri. 
 

Mária Lenártová – Na tých stenách sú interaktívne tabule, musí prísť odborník dať ich dole, musíme 
o tom vedieť. 
 

PhDr. Viera Novotná – Musíme vypratať hračky a všetky veci. 
 

František Pikla  - Ja som takého názoru, že kým príde statik, tak tie práce musia byť urobené. 
 

PhDr. Viera Novotná – Musíme urobiť verejné obstarávanie. Bude mesto platiť faktúry? Ja som 
zodpovedná, ja budem podpisovať? 
 

Primátor – Ty musíš podpísať PFK, pretože sa jedná o budovu MŠ. 
 

PhDr. Viera Novotná – Bude súhlas od statika? Kto to vybaví? 
 

Ing. Michal Kiššák – Hádam nechceš aby som to robil ja. 
 

PhDr. Viera Novotná – Ty tam vôbec nemusíš ani prísť, aby sme sa nehádali. Ja riešim elektrinu, 
údržbu a aj umývadlo. 
 

Mgr. Vladimír Baloga – Dobre odsúhlasme to. 
 

PhDr. Viera Novotná – Prečo sme sa nedohodli pred mesiacom? 
 

Ing. Alžbeta Krigovská – A keď nebude statický posudok? 
 

Ing. Michal Kiššák – Nechajme to na odborníkov. 
 

Mária Lenártová – Nie, že sa ľudia stiahnu z dovolenky a nakoniec sa nič robiť nebude. 
 

Ing. Jozef Repaský – Neviem, či je niekde uvedené, že sa majú zvyšovať platy učiteľov a ďalšia 
vec: každé mesto keď chce mať MŠ musí do nej investovať. 
 

Ing. Michal Kiššák – Posledný kvartál zvýšenia o 5 % nebol dofinancovaný, štátna kasa sa 
vyčerpala. 
 

Mgr. Vladimír Baloga – Celý rok sa nenašli peniaze, išli sme ako na dlh. 
 

Ing. Ladislav Šterbinský – Pán Lörinc, nech zabezpečí statika a čím skôr sa pustiť do práce.   
 

Hlasovanie o zabezpečení statika do MŠ: (za 8, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 3 ): 
za:                  ThLic. Ľubomír Baloga, Mgr. Vladimír Baloga, Rastislav Kicko, Pavol Kičin,  
                       Ing. Michal Kiššák, František Pikla, Ing. Jozef Repaský, Ing. Ladislav Šterbinský                     
nehlasoval:   Tomáš Celec, Mgr. Monika Koperdáková, Ing. Radoslav Leščani. 
 
Mestské zastupiteľstvo uznesením č. 379/VI/2014 požiadalo primátora, aby do 28.7.2014  
zabezpečil statika, ktorý by posúdil možnosť realizácie navrhovaných stavebných úpravy v budove 
MŠ SNP 1 
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PhDr. Viera Novotná – Kto osloví statika, ide sa do mojej škôlky a mám dovolenku. Som 
zodpovedná za budovu. Bez mojej prítomnosti by tam nemal nikto byť. 
 

Ing. Ladislav Šterbinský – Treba ich vyrozumieť. 
 

Rudolf Tomajko – Chcem sa opýtať komu patrí kanál za bytovkou 9.mája? Je tam už 20 cm vody. 
Obchod Fresh sa rozširuje, vozia stále tovar. Kto zaplatí opravu?  Fresh alebo Mesto? A  po druhé: 
Za šumackou bytovkou prečo majú ohradený pozemok? Nie je to ich, stavajú si tam, pomaly je tam 
detské ihrisko. 
 

Pavol Kičin – Tam niekto aj obhospodáruje pozemok. Je to niekto z činžiaku? 
 

Rudolf Tomajko – Pán Mondry. Ale prečo to majú druhí oplotené? 
 

Ing. Michal Kiššák – kanál pre ulicu SNP ide vpredu od úradu. Na 9. mája ide kanál pred 
bytovkami. 
 

Rudolf Tomajko – Príďte sa pozrieť. Autá idú kolesom po kanále. Som zvedavý kto to zaplatí, keď 
sa kanál zalomí? Kto to zrobí? To chcem vedieť, to nie sú žiadne srandy. 
 

František Pikla – Otázka je, kto bude znášať náklady, keď sa ten kanál poškodí. 
 

Primátor – Na základe sťažnosti ohľadom nočného zásobovania som  si dal predvolať pána Papcúna 
a zaručil sa mi, že sa bude dodržiavať nočný kľud v stanovenom čase a že sa to nebude opakovať. 
 

Vladimír Straka – Ako si môžu ohradiť, ale oni to ohradili kvôli znečisťovaniu... 
 

Rudolf Tomajko – Čo mi teda odporúčate? 
 

Primátor – Zajtra ráno o 8,00 hod sa stretneme a spolu s pánom  Lörincom a pánom Kapitančíkom 
sa pôjdeme pozrieť na tvar miesta. 
 

Pavol Kičin – Ale treba komisiu, nie hasiča. 
 

Ing. Michal Kiššák – Hasiči najlepšie vedia ako idú kanály. 
 

Rudolf Tomajko – A čo stým oplotením? 
 

Ing. Michal Kiššák – Všetky bytovky na sídlisku majú 0,5 m na údržbu a manipuláciu okolo 
bytovky. Nemôže byť znemožnený zadný prístup obyvateľov na ulici SNP. Je tam zakázaná 
akákoľvek výstavba. 
 

Pavol Kičin – Prechod medzi bytovkami sa môže oplotiť. 
 

ThLic. Ľubomír Baloga – Tu nie je rovnaký meter pre každého. 
 

Primátor – Zajtra ráno sa všetko prehodnotí na tvare miesta. Pripravuje sa nové dopravné značenie v 
tejto obytnej zóne. 
 

Rudolf Tomajko – Ďakujem, že ste ma vypočuli. Zajtra o 8,00 hod. 
 

Pavol Kičin – Doteraz tam nikto z nich nepokosil. Nijaká bytovka nech si to tam neohradzuje. Je to 
spoločné tak nech to aj tak zostane. 
 

Vladimír Straka – Ak si to odkúpia, tak si to isto ohradia. 
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Daniel Pacovský – Chcel som sa opýtať na výberové konanie na rekonštrukciu pavilóna D na ZŠ, 
Komenského 6, či je už podpísaná zmluva. 
 

Primátor– Je to v kompetencii riaditeľa ZŠ. 
 

Daniel Pacovský – Nie, mesto robilo verejné obstarávanie. 
 

Primátor – Mesto nepodpísalo so žiadnou firmou žiadnu zmluvu. 
 

Daniel Pacovský – Je vybratý výherca? 
 

Ing. Michal Kiššák – Nie, nie je to uzavreté.  
 

Pavol Kičin – Nie sme o tom informovaní. 
 

Daniel Pacovský – Mesto vyhlásilo 25.6. verejné obstarávanie. Viete o tom, alebo nie? Máte na to 
uznesenie alebo nie? 
 

Primátor – Jedná sa o havarijný stav na pavilóne D, ide o zateplenie a opravu strechy. 
 

Mgr. Vladimír Baloga – Nehovorilo sa v škole o havarijnom stave. 
 

Pavol Kičin – Prečo nie sme o tom informovaní? 
 

Primátor – V rámci havarijného stavu, to rieši sám pán Gubka. Nie je to projekt, ktorý hovorí o 
nejakom spolufinancovaní. 
 

Pavol Kičin – Nikto nie je proti tomu. Prečo nikto nepovie čo sa deje. 
 

Primátor  – Veci sa riešia operatívne, ak je možnosť dostať financie. 
 

Daniel Pacovský – Prečo nebola zverejnená zmluva...? 
 

Primátor – Všetky otázky daj písomne, budem na ne písomne odpovedať. 
 

Daniel Pacovský – V akom štádiu je tých 17 otázok, ktoré som dal? 
 

Primátor – Daj to písomne, budem odpovedať.  Tak isto ste možno nevedeli, že pán Gubka  má 
podpísanú zmluvu na 10 rokov, ohľadom vykurovania. 
 

Pavol Kičin – Všetko je v poriadku, len je treba to povedať. Veď nech sa robí. Je to veľká akcia. 
 

Primátor – Vieme dobre, že nám v minulosti nevyšiel projekt, pán Gubka sa snaží dávať projekty, 
aby sa ušetrili financie. 
 

Daniel Pacovský – Čo je to za logiku, keď riaditeľ vypíše zateplenie plášťa, keď nie sú vymenené 
okná?  Prečo ste odmietli 360 000 €, ktoré som vybavil? Obhliadkou sa zistil havarijný stav – až 
keď ja som povedal, že príde pán z ministerstva, ale vy ste odmietli 360 000 €, ale vy idete 
opačným spôsobom! Myslíte si, že to pánovi Gubkovi prejde? 
 

Primátor – Pokojne príď zajtra o 9,00 hod a sadneme  k tomu. Zavolám aj pána Gubku. 
 

Daniel Pacovský – Aby to neskončilo ako s 15 000 pokutou. 
 

Vladimír Straka – Len hlupák nezoberie peniaze. 
 
 
 



12 

 
 

Primátor – Pán Pacovský nám dával len návrh na uznesenie ohľadom plnej moci. Ak má možnosť 
vybaviť nejaké financie , nech dá potrebné podklady a ideme do toho. 
 

Daniel Pacovský – To vás v tom momente nemuselo zaujímať! 
 

Primátor – Konkrétne veci k tomu? 
 

Daniel Pacovský – Päť poslancov sa ma pýtalo, či príde v sobotu pán z ministerstva. V sobotu o 
10,00 hod tam bol a urobil ohliadku a okamžite sme vedeli, že je to havarijný stav. Tá plná moc 
bola na to, že tie rokovania som mal viesť ja a podpisovať ty pán primátor a pán riaditeľ. Nebola to 
generálna plná moc, ale iba špeciálna. Práve na túto vec. Ak to nevieš, tak neviem čo za tým stolom 
robíš? 
 

Primátor – Ďakujem, vyčerpal si svojich päť minút. Nech sa ti darí. 
 

Mgr. Vladimír Baloga – Prečo neprišiel na MsZ predtým a to poriadne nevysvetlil, ale len poslal 
návrh na uznesenie? 
 
 
K 4. bodu – Záver 
  
 Predložené návrhy uznesení z rokovania MsZ prešli schvaľovacím procesom pri 
prerokovaní jednotlivých bodov programu. 
 

V závere primátor mesta poďakoval prítomným poslancom a ostatným prítomným za účasť 
a zasadnutie ukončil.  
 
Prijaté uznesenia tvoria prílohu tejto zápisnice. 
 
Zapísala: Mgr. Mária Dzurillová 
 
V Spišských Vlachoch, dňa 22.07.2014 
 
 
 
 

 
Ľubomír F i f i k 
      primátor 
 

 
 
Overovatelia: 
 
Ing. Jozef Repaský                                    ........................................... 
  
 
Ing. Ladislav Šterbinský               ...........................................  
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Mestské zastupiteľstvo Spišské Vlachy 
VI. VOLEBNÉ OBDOBIE. 

__________________________________________________________ 
 

Uznesenie 
z 31.  zasadnutia mestského zastupiteľstva, konaného dňa 22.07.2014 

 
 

Uznesenie č. 376/VI/2014:  K bodu:  Otvorenie  – voľba návrhovej komisie 
Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch 
volí 
 –  návrhovú komisiu v zložení: predseda: Ing. Michal Kiššák   
                                                   členovia: Mgr. Vladimír Baloga, Pavol Kičin 
 

Uznesenie č. 377/VI/2014:  K bodu:  Schválenie programu rokovania 
Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch 
berie na vedomie  
-- predložený návrh programu dnešného rokovania 
schvaľuje 
-- predložený návrh programu dnešného rokovania bez pripomienok 
 

Uznesenie č. 378/VI//2014:  K bodu: Voľby do orgánov samosprávy 2014  
Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch 
berie na vedomie 
pre voľby do orgánov samosprávy mesta na volebné obdobie 2014 -2018 

– predložené návrhy určenia počtu volebných obvodov v meste, počtu poslancov MsZ,                  
a rozsahu výkonu funkcie primátora. 

určuje  
pre voľby do orgánov samosprávy mesta konaných dňa 15.11.2014 na volebné obdobie 2014 - 2018 

– jeden volebný obvod v meste pre voľby poslancov do MsZ, 
– počet poslancov MsZ v počte 11 poslancov, 
– výkon funkcie primátora v rozsahu 1. 

 

Uznesenie č. 379/VI//2014:  K bodu: Diskusia – stavebné úpravy v MŠ SNP 1 
Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch 
berie na vedomie 
–  návrhy a pripomienky k riešeniu situácie v MŠ a k navrhovaným stavebným úpravám v budove  
    MŠ na SNP č. 1 
žiada primátora 
–  vzhľadom na technický stav, vek budovy na SNP č. 1 a rozsah navrhovaných stavebných úprav  
    v tejto budove zabezpečiť najneskôr do 28.07.2014 statické posúdenie týchto úprav. Podľa  
    záverov z posudku prijať opatrenia na ďalší postup v riešení situácie. 
 
V Spišských Vlachoch, dňa 22. júla 2014  
Za správnosť:  Ing. Michal Kiššák,  predseda návrhovej komisie 
 
Podpísané dňa: 31. júla 2014                                                           
                                                                       
                                                                                                           Ľubomír Fifik 
                                                                                                                primátor


